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Spørgsmål nr. 1 fra Folketingets Udvalg for Udlændinge- og Integra-

tionspolitik (Alm. del):

”Vil ministeren sikre, at politiet griber ind over for den i medi-
erne omtalte lægeklinik, som vil modtage illegale udlændinge, 
således at myndighederne kan hjemsende personer, der ophol-
der sig ulovligt i Danmark?”

Svar:

Jeg kan henvise til den daværende justitsministers besvarelse af 18. august 

2011 af spørgsmål nr. 1021 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg.

Jeg har ligesom min forgænger fuld tillid til, at politiet varetager de opga-

ver, som politiet har i forhold til bl.a. udsendelse af udlændinge uden lov-

ligt ophold i Danmark. Jeg er således også sikker på, at politiet tager de 

fornødne initiativer, hvis politiet bliver opmærksom på, at udlændinge 

uden lovligt ophold befinder sig på bestemte lokaliteter. Den konkrete 

håndtering i forhold til den pågældende læge- og sundhedsklinik beror i 

den forbindelse på en politifaglig vurdering, som det er politiets opgave at 

foretage.

Jeg kan herudover henvise til den daværende integrationsministers besva-

relse af 1. juli 2011 af spørgsmål nr. 1020 (Alm. del) fra Folketingets 

Retsudvalg. Som det fremgår af denne besvarelse, kan det ikke udledes af 

forarbejderne til udlændingelovens § 59, stk. 7, nr. 2, som kriminaliserer 

forsætlig bistand til en udlændings ulovlige ophold i Danmark, at gratis 

lægehjælp til udlændinge med ulovligt ophold skulle være omfattet af be-

stemmelsen.


